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Dames en Heren,

Uw commissie heeft dit voorstel van resolutie be-
sproken tijdens haar vergadering van 9 november 2021.

I. — INLEIDENDE UITEENZETTING

Mevrouw Sigrid Goethals (N-VA), hoofdindienster van 
het voorstel van resolutie, licht toe dat het voorstel van 
resolutie brandend actueel is en verwijst daarvoor naar 
de voorbije en de nog aangekondigde stakingsacties op 
de luchthaven van Zaventem.

Er heerst volgens haar een groot tekort aan politie-
agenten, vooral in Vlaanderen. Daarom zou de leiding van 
de federale politie begin dit jaar geopperd hebben om in 
Nederlandstalig gebied (en dus ook in de luchthaven te 
Zaventem) Franstalige agenten in te zetten. Er zou een 
akkoord komen om een Franstalige politie-eenheid op te 
zetten op de luchthaven van Zaventem – een eentalige 
Vlaamse gemeente –, waarbij het kader uit Franstalige 
officieren samengesteld zou worden.

Tijdens de commissie Binnenlandse Zaken van 20 ja-
nuari 2021 verklaarde minister Verlinden echter geen 
enkele beslissing te hebben genomen en verwees ze 
naar haar voorganger, die met de vakbonden een akkoord 
bereikt had over bijkomend personeel, bijkomende mid-
delen en gesprekken met de Brussels Airport Company 
over de behuizing van de luchtvaartpolitie.

Een onderhandelingscomité moest het inzetten van 
Franstalige politiemensen nader onderzoeken.

De minister wees eveneens op het feit dat er intensieve 
wervingscampagnes lopen en er wordt gewerkt aan het 
aantrekkelijker maken van het beroep, zeker ook aan 
dat van de luchtvaartpolitie.

De fractie van de spreekster is van mening dat de 
aanwervingen voor de luchtvaartpolitie zich moeten 
richten op Nederlandstaligen die de burgers minstens in 
het Nederlands te woord kunnen staan. Een Franstalige 
politie-eenheid opzetten in de luchthaven van Zaventem 
– inclusief een hoger kader van Franstalige officieren – 
zou immers een grote stap achteruit betekenen in het 
licht van de bereikte splitsing van de provincie Brabant, 
Brussel-Halle-Vilvoorde en het gerechtelijk arrondis-
sement, alsook van de oprichting van het parket Halle-
Vilvoorde. Daarnaast zouden zich ook op niveau van de 
operaties, taken en de (juridische) opvolging problemen 
kunnen voordoen die het handhavingsbeleid niet ten 
goede komen.

mesDames, messieurs,

Votre commission a examiné cette proposition de 
résolution au cours de sa réunion du 9 novembre 2021.

I. — EXPOSÉ INTRODUCTIF

Mme Sigrid Goethals (N-VA), auteure principale de 
la proposition de résolution, indique que la proposition 
de résolution à l’examen est d’une actualité brûlante et 
renvoie, à cet égard, aux actions de grève passées et 
annoncées à l’aéroport de Zaventem.

Selon elle, on observe une grave pénurie de policiers, 
en particulier en Flandre. C’est pourquoi, au début de 
cette année, la direction de la police fédérale aurait 
suggéré que des policiers francophones soient déployés 
en région néerlandophone (et donc aussi à l’aéroport 
de Zaventem). Un accord serait conclu pour mettre en 
place une unité de police francophone à l’aéroport de 
Zaventem – une commune flamande unilingue – dont le 
cadre serait composé d’officiers francophones.

Lors de la réunion de la commission de l’Intérieur 
du 20 janvier 2021, la ministre Verlinden a pourtant 
déclaré qu’elle n’avait pris aucune décision à cet égard 
et s’est référée à son prédécesseur, qui avait conclu 
avec les syndicats un accord sur du personnel supplé-
mentaire, des moyens supplémentaires. et l’ouverture 
de discussions avec la Brussels Airport Company au 
sujet de l’hébergement de la police aéroportuaire.

Un comité de négociation devait examiner plus en détail 
l’éventualité d’un déploiement de policiers francophones.

La ministre a également souligné que des campagnes 
de recrutement intensives sont en cours et que des efforts 
sont déployés pour rendre la profession, et certainement 
celle de la police aéroportuaire, plus attrayante.

Le groupe de l’intervenante estime que les recru-
tements en faveur de la police aéroportuaire doivent 
être axés sur des néerlandophones qui peuvent au 
moins s’adresser aux citoyens en néerlandais. En effet, 
le déploiement d’une unité de police francophone à 
l’aéroport de Zaventem – y compris un cadre supérieur 
composé d’officiers francophones – constituerait un 
grand pas en arrière compte tenu de la scission acquise 
de la province du Brabant, de Bruxelles-Hal-Vilvorde et 
de l’arrondissement judiciaire, ainsi que de la création 
du parquet de Hal-Vilvorde. En outre, cette situation 
pourrait poser des problèmes au niveau des opérations, 
des tâches et du suivi (juridique), qui ne favoriseraient 
pas la politique de sécurité.
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De aanwerving van een Franstalige eenheid is absoluut 
onaanvaardbaar naar de Vlaamse Rand toe en zorgt 
voor een miskenning van de Vlaamse ontvoogdingsstrijd.

Het is aldus essentieel dat Nederlandstaligen de 
luchtvaartpolitie versterken en parallel in te zetten op 
hun talenkennis. Daarom dient de federale regering actie 
te ondernemen om de wervingsreserve aan te vullen 
en het beroep van politieagent bij de luchtvaartpolitie 
aantrekkelijker te maken.

II. — ALGEMENE BESPREKING

De heer Tim Vandenput (Open Vld) gaf met een reeks 
cijfers aan dat er een tekort aan manschappen is in de 
rand rond Brussel, en bij uitbreiding in heel Vlaams-
Brabant. Enkel Nederlandstalige agenten aantrekken 
voor de Nationale luchthaven zal er volgens hem voor 
zorgen dat alle zones die nu al met een deficit te kam-
pen hebben het nog moeilijker zullen hebben om de 
openstaande plaatsen te kunnen invullen met nieuwe 
rekruten. Hij pleit ervoor dat de meest deficitaire zones 
voorrang zouden moeten krijgen om te werven uit de 
lichting afstuderende agenten.

Tevens merkt hij op dat Brussels Airport een inter-
nationale luchthaven is. Passagiers spreken niet per 
se Nederlands, en de taalrol van een agent zou geen 
uitsluiting moeten vormen, voor zover dat de agent vol-
doende taalvaardig is om reizigers te kunnen helpen.

Wat de derde vraag in de resolutie betreft, geeft 
de heer Vandenput ook aan dat er campagnes in uitbouw 
zijn onder leiding van provinciegouverneur Jan Spooren 
om de rekrutering van politieagenten in Vlaams-Brabant 
te bevorderen. Om die drie redenen zal de Open Vld de 
resolutie niet steunen.

Ook de heer Eric Thiébaut (PS) kondigt aan dat zijn 
fractie het voorstel van resolutie niet zal steunen. Hij 
herhaalt dat het om een internationale luchthaven gaat en 
dat de agenten middels de tweetaligheidspremie worden 
aangemoedigd om een tweede landstaal te beheersen.

Mevrouw Maria Vindevoghel (PVDA-PTB) haalt aan 
dat het politiepersoneel actievoert voor betere lonen 
en betere arbeidsvoorwaarden. Wanneer daar iets aan 
gedaan wordt, zal de rekrutering van agenten verbeteren 
volgens haar. Gezien het internationale karakter van de 

Le recrutement d’une unité francophone est absolu-
ment inacceptable pour la périphérie flamande et fait fi 
de la lutte pour l’émancipation flamande.

Il est donc essentiel que des néerlandophones viennent 
renforcer les rangs de la police aéroportuaire et d’œuvrer 
en parallèle à l’amélioration de leurs connaissances 
linguistiques. C’est pourquoi le gouvernement fédéral 
doit prendre des mesures pour compléter la réserve de 
recrutement et rendre la profession de policier aéropor-
tuaire plus attrayante.

II. — DISCUSSION GÉNÉRALE

M. Tim Vandenput (Open Vld) cite une série de chiffres 
indiquant qu’il existe une pénurie d’effectifs dans la péri-
phérie bruxelloise et, par extension, dans l’ensemble du 
Brabant flamand. Le fait d’attirer uniquement des agents 
néerlandophones à l’aéroport national ne fera, selon lui, 
qu’accroître encore les difficultés que rencontrent toutes 
les zones déjà confrontées à un déficit pour combler les 
postes vacants par de nouvelles recrues. Il estime que 
les zones les plus déficitaires devraient pouvoir puiser 
en priorité dans le contingent d’agents diplômés.

Par ailleurs, il souligne que Brussels Airport est un 
aéroport international. Les passagers ne parlent pas 
nécessairement le néerlandais et le rôle linguistique d’un 
agent ne devrait pas constituer un facteur d’exclusion, 
pour autant que l’agent ait une maîtrise linguistique 
suffisante pour pouvoir aider les voyageurs.

En ce qui concerne la troisième demande formu-
lée dans la résolution, M. Vandenput ajoute que des 
campagnes sont en cours de développement sous la 
direction du gouverneur de province Jan Spooren afin 
de promouvoir le recrutement de policiers en Brabant 
flamand. C’est pour ces trois raisons que l’Open Vld ne 
soutiendra pas la résolution à l’examen.

M. Eric Thiébaut (PS) annonce à son tour que son 
groupe ne soutiendra pas la résolution. Il réitère le fait 
qu’il s’agit d’un aéroport international et qu’il existe au 
travers de la prime de bilinguisme un incitant pour les 
agents à connaitre une seconde langue nationale.

Mme Maria Vindevoghel (PVDA-PTB) précise que 
le personnel policier mène une action pour obtenir de 
meilleurs salaires et de meilleures conditions de travail. 
Selon elle, lorsque cette demande sera prise en compte, 
le recrutement d’agents s’améliorera. Compte tenu du 
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luchthaven moet er ingezet worden op meertalig perso-
neel, niet enkel op Nederlandstalige agenten.

De heer Franky Demon (CD&V) merkt op dat het debat 
ook gaat over middelen. Hij vindt het belangrijk om aan 
te halen dat er dit jaar 50 miljoen extra aan investeringen 
gepland zijn. Volgend jaren nog eens 90 en 100 miljoen 
extra.

De heer Ortwin Depoortere (VB) vermeldt dat zijn 
partij de resolutie wel steunt. Niettegenstaande het 
probleem met de onder bemanning en het feit dat hier 
dringend iets aan gedaan dient te worden, meent hij 
dat er eerbied moet zijn voor het grondgebied. Daar 
Zaventem op Vlaams grondgebied ligt dient daar re-
kening mee gehouden te worden ook door de diensten 
die daar werkzaam zijn.

Mevrouw Sigrid Goethals (N-VA), hoofdindienster 
van het voorstel van resolutie, geeft aan dat in een 
hypothetische situatie van tekorten op de luchthaven 
van Charleroi, ze zelf zou pleiten dat de openstaande 
plaatsen zouden moeten toekomen aan Franstaligen.

Franstalige agenten die het Nederlands machtig zijn 
en die op de luchthaven werken sluit ze echter niet uit. 
Een hoger kader bestaande uit Franstalige officiers zou 
ze echter een slecht signaal vinden.

III. — BESPREKING VAN DE CONSIDERANSEN 
EN VAN HET VERZOEKEND GEDEELTE EN 

STEMMINGEN

A. Consideransen

Consideransen A tot F

Over deze consideransen worden geen opmerkin-
gen gemaakt. Ze worden achtereenvolgens verworpen 
met 10 tegen 5 stemmen.

caractère international de l’aéroport, il convient de miser 
sur du personnel multilingue et pas uniquement sur des 
agents néerlandophones.

M. Franky Demon (CD&V) fait observer que le débat 
porte également sur les moyens. Il estime qu’il est 
important de souligner que 50 millions d’investisse-
ments supplémentaires sont prévus cette année, ainsi 
que 90 et 100 millions supplémentaires durant les années 
suivantes.

M. Ortwin Depoortere (VB) précise que son groupe 
soutient la résolution. En dépit du problème de sous-
effectifs et de l’urgence d’y remédier, il estime qu’il 
convient de respecter le territoire. L’aéroport de Zaventem 
étant situé sur le territoire flamand, il convient d’en tenir 
compte et cela vaut également pour les services qui y 
travaillent.

Mme Sigrid Goethals (N-VA), auteure principale de 
la proposition de résolution, indique que dans le cas 
hypothétique de pénuries à l’aéroport de Charleroi, elle 
plaiderait elle-même pour que les postes vacants soient 
réservés à des francophones.

Elle n’exclut toutefois pas les agents francophones qui 
maîtrisent le néerlandais et qui travaillent à l’aéroport. 
Cependant, elle estime qu’un cadre supérieur composé 
d’officiers francophones serait un mauvais signal.

III. — DISCUSSION DES CONSIDERANTS 
ET DU DISPOSITIF ET 

VOTES

A. Considérants

Considérants A à F

Ces considérants n’appellent aucun commentaire et 
sont rejetés successivement par 10 voix contre 5.
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B. Verzoekend gedeelte

Verzoeken 1 tot 3

Over de verzoeken 1 tot 3 worden geen opmerkin-
gen gemaakt. Ze worden achtereenvolgens verworpen 
met 10 tegen 5 stemmen.

Bijgevolg vervalt het voorstel van resolutie.

De rapportrice, De voorzitter,

Eva PLATTEAU Ortwin DEPOORTERE

B. Dispositif

Points 1 à 3

Les points 1 à 3 n’appellent aucun commentaire et 
sont rejetés successivement par 10 voix contre 5.

La proposition de résolution devient dès lors sans objet.

La rapporteure, Le président,

Eva PLATTEAU Ortwin DEPOORTERE

Imprimerie centrale – Centrale drukkerij


